
 
Rådet till skydd för Stockholms skönhet 

 
 

Protokoll 
 

2025-01-13 

Protokoll 1/2025 

fört vid Rådet till skydd för Stockholms skönhets 
sammanträde måndagen den 13 januari 2025 kl. 13:30-
17:00, Kanslilokalerna, Hantverkargatan 3H 
 

Övriga närvarande Inga Varg Ordförande §§6-19 
Leif Bolter 
Katarina Borg Vice ordförande §§1-4, §§6-19 
Elisabet Jermsten 
Desirée Johansson 
Anders Johnson Ordf. §§1-5 
Måns Lönnroth §§10-19 
Catharina Nolin 
Laila Reppen 
John Stenborg 
Knut Weibull 
Monica Hector Protokollförare 
Fredrik Jöngren Handläggare 
Henrik Nerlund Sekreterare 
Susanne Arvidsson Föredragande §16 

  
Justerare  
  
Datum för justering  
  
Paragraf §§1-19 
  
Protokollförare  
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§ 1 
Val av ordförande för valförrättningen  

Beslut  
Valdes ledamot A Johnson till ordförande för valförrättningen. 
 
 

§ 2 
Val av justerare samt dagordning  

Beslut  
Valdes ledamot John Stenborg att tillsammans med ordförande 
justera protokollet. Beslöts uppta ärenden i ordningen: 1-13, 17, 14-
16, 18. 
 
 

§ 3 
Val av rådets trettonde ledamot  

Beslut  
Återvaldes Inga Varg till rådets trettonde ledamot. 
 
 

§ 4 
Val av adjungerad ledamot  

Beslut  
Valdes Malin Myrin, enhetschef, Kulturmiljö och dokumentation, 
Stadsmuseet, till adjungerad ledamot i Skönhetsrådet under 2025. 
 
 

§ 5 
Val av ordförande och vice ordförande  

Beslut  
Återvaldes Inga Varg till rådets ordförande samt Katarina Borg till 
rådets vice ordförande. 
 
 

§ 6 
Ordförandes och vice ordförandes tack  

Beslut  
Inga Varg och Katarina Borg tackade för förnyat förtroende. 
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§ 7 
Nästa sammanträdesdag  

Beslut  
Erinrades att Skönhetsrådet sammanträder den 20 januari 2025, kl. 
13.30. 
 
 

§ 8 
Protokoll fört vid sammanträde 2024-12-02  

Beslut  
Anmäldes att protokoll fört vid rådets ordinarie sammanträde 2024-
12-02 justerats i vederbörlig ordning. 
 
 

§ 9 
Protokoll fört vid delegationssammanträde 2024-12-16  

Beslut  
Anmäldes att protokoll fört vid rådets delegationssammanträde 
2024-12-16 justerats i vederbörlig ordning. 
 
 

§ 10 
Rådet: Stockholms stads regler om arvoden m.m. för 
kommunala förtroendeuppdrag, anmälan av arvoden år 
2025 (att gälla från och med 2025-01-01), KS 2024/1310  
SR 2024/279 
 

Beslut  
Anmäldes att arvodet för rådets ledamöter under 2025 är 680 kr per 
sammanträde. 
 
Handlingar i ärendet 

 SR 2024/279-1 Rådet: Stockholms stads regler om arvoden 
m.m. för kommunala förtroendeuppdrag, anmälan av 
arvoden år 2025 (att gälla från och med 2025-01-01), KS 
2024/1310 

 SR 2024/279-4 Arvodesbelopp 2025 
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§ 11 
Rådet: Verksamhetsplan 2025  
SR 2025/4 
 

Beslut  
Förelåg av sekreteraren utformat förslag till verksamhetsplan för 
2025, vilken antogs som rådets. 
 
Handlingar i ärendet 

 1855291 (Signerad) Verksamhetsplan 2025 
  
 

§ 12 
Rådet: Underlag för budget 2026 med inriktning 2027 och 
2028  
SR 2025/3 
 

Beslut  
Förelåg av sekreteraren utformat förslag till budget, vilken antogs 
som rådets. 
 
Handlingar i ärendet 

 1854460 (Signerad) Underlag för budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028  

  
 

§ 13 
Rådet: Sammanträdesdagar 2025  

Beslut  
Erinrades att Skönhetsrådet sammanträder följande dagar 2024: 
  
Ordinarie sammanträden:                         Delegationssammanträden: 
  
Måndagen 13 januari 
Måndagen 20 januari 
Måndagen 3 februari                                Måndagen 17 februari 
Måndagen 3 mars 
Måndagen 24 mars 
Måndagen 7 april 
Måndagen 28 april 
Måndagen 5 maj 
Måndagen 19 maj 
Måndagen 2 juni                                      Måndagen 9 juni 
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Rådets utflykt torsdag 12 juni 
  
Måndagen 25 augusti                               Måndagen 11 augusti 
Måndagen 8 september 
Måndagen 22 september 
Måndagen 6 oktober 
Måndagen 20 oktober 
Måndagen 3 november 
Måndagen 17 november 
Måndagen 1 december                             Måndagen 15 december 
 
 
§ 14 
Anmälningar för kännedom 
Anmälda handlingar  

 (Signerad) Örby 4:1 (Rangstaplan), granskning, 2013-13851 
 Angående synpunkter på Rustmästaren 2. Svar med e-post 
 Blodnävan 14 m.fl., underrättelse om antagande, 2023-

10309 
 (Signerad) Farfarstäppan 2, planärende på granskning, 2021-

08631 
 (Signerad) Ångtvätten 16 m.fl., planärende på granskning, 

2020-11437 
 Stockholms stads regler om arvoden m m  för kommunala 

förtroendeuppdrag 2025 
 Arvodesbelopp 2025 
 Till skönhetsrådet angående Rustmästaren 2 
 Upprustning av Tessinparkens entré. Svar med brev 
 Arkivfråga om BRF Kungsklippan. Svar med e-post 
 (Signerad) Norrmalm 1:131, ljusanordning, Regeringsgatans 

bro, 2024-09332 
 (Signerad) Konserthuset 2, uppförande av ny utvändig 

trappa, 2024-17476 
 (Signerad) Trängkåren 7, yttre ändring av belysning under 

skärmtak, 2024-12182 
 (Signerad) Rustiken 2, planärende på granskning, 2021-

05743 
 (Signerad) Alexandria 3, processutrustning BECCS, 2024-

18531 
 (Signerad) Alexandria 3, koldioxidinfångaranläggning 

BECCS, 2024-18417 
 (Signerad) Erland 4, förslag till detaljplan, 2023-14968 
 Styckmästaren 1 m.fl. (Slakthusområdet Etapp 4A), 

meddelande om antagande, 2020-14677 
 Spelbomskan 9 m.fl., meddelande om antagande, 2020-

08002 
 Fråga om målning av hus. Svar med e-post 
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§ 15 
Sekreteraren informerar  

Sammanfattning av ärendet  
Informerade sekreteraren att han efter avlagd lic-examen antagits att 
vid sidan av arbetet skriva vidare på sin doktorsavhandling. 
 
 

§ 16 
Kråksätra 1 och 2 m.fl., förslag till detaljplan, 2016-17314  
Stadsbyggnadskontoret hade genom remiss begärt 
Skönhetsrådets yttrande över Kråksätra 1 och 2 m.fl., förslag 
till detaljplan, 2016-17314. Susanne Arvidsson, 
stadsbyggnadskontoret, redogjorde för ärendet. 
SR 2024/277 
 

Beslut  
Beslöt Skönhetsrådet tillstyrka förslag till detaljplan med erinran. 
  
Uppdrogs åt kansliet att besvara ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett planförslag för 
fastigheterna Kråksätra 1 och 2 m.fl. i syfte att pröva ny 
radhusbebyggelse i två våningar. Detaljplanen ska säkerställa en 
planstruktur som tar hänsyn till landskapets topografi, naturvärdena 
på platsen och de rumsliga kvaliteterna i parkstråket. Bebyggelse 
och landskapsgestaltning ska utformas med en hög arkitektonisk 
kvalitet som bidrar till att stärka platsens identitet och som tillför 
upplevelserika offentliga rum. Bostadsbebyggelsen ska ha en 
enhetlig utformning, tillgång till takterrass samt uteplatser på båda 
sidor av radhusen. Gränserna mellan privat mark och omgivande 
offentliga park- och naturmiljöer ska vara tydliga och kvalitativt 
gestaltade. 
  
Det befintliga parkstråket, där den omgivande naturliga topografin 
bevarats har stora värden, men enligt rådets uppfattning har det av 
stadsbyggnadskontoret nu presenterade planförslaget sådana 
kvaliteter att det är värt att pröva. Utformningen av gatan liksom 
radhusens förträdgårdar kommer enligt rådet bli avgörande för 
upplevelsen av det nya området. Rådet ansåg därför att stor vikt ska 
läggas vid att formulera kraven på utformning av såväl gatan som 
marken i direkt anslutning till husen inför nästa skede i 
planprocessen. För gatan bör olika typer av beläggning, 
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enkelriktning etc. som gör den mer till en shared space utredas. Vad 
gäller förträdgårdarna finns det, ansåg rådet, flera äldre områden 
som kan tjäna som goda exempel när det gäller att skapa enhetlighet 
vid avgränsningar mellan radhusen, respektive mellan husen och 
gatan. ”Per-Albinhusen” vid Ålstensgatan är ett exempel som kan 
fungera som en förebild i det fortsatta arbetet. Inför 
granskningsskedet ville rådet således se krav på en enhetlighet i 
förträdgårdarnas gestaltning. Skönhetsrådet ställde sig positivt till 
att gatan inte får en bredd som innebär att kantstensparkering blir 
möjlig och att planbestämmelserna endast medger en 
parkeringsplats per radhus. Denna lösning med en parkeringsplats 
vid respektive hus är betydligt bättre än flera stora parkeringsytor 
inom området. 
  
Skönhetsrådet har i många remissyttranden senaste åren påtalat att 
Stockholm stad måste börja arbeta med mobilitetslösningar och att 
stadsbyggnadskontoret bör utarbeta program för större områden i 
stället för att ”frimärksplanera”. Rådet har förstått att staden ämnar 
utveckla området längs bl.a. Björksätravägen med ny bebyggelse. 
Rådet saknar dock en redovisning av dessa planer – vilka delar av 
gatans sträckning staden avser att förtäta, strategier avseende 
grönstruktur, byggnadshöjder och planformer borde således 
presenterats innan enskilda planförslag går ut på samråd för att 
säkerställa att den nya årsringen får goda kvaliteter. I ett sådant 
program borde också mobilitetslösningar hanteras eftersom det är 
svårt att få sådana till stånd i mindre stadsbyggnadsprojekt. 
  
Även om rådet såg att det finns en hög ambitionsnivå vad gäller 
bebyggelsens gestaltning och hur husen organiskt ska följa 
förutsättningarna i landskapet såg rådet ett behov av att vissa delar 
av planförslaget om- och bearbetas. Enligt rådet bör den sista 
husgruppen i planområdets nordvästra del, dvs. närmast 
Örnsätrabacken, utgå. Området med uppväxta björkar har höga 
upplevelsevärden och det bör sparas för att kunna användas av 
boende för rekreation och lek. Vidare såg rådet de smala passagerna 
som leder mellan den nya gatan och Kråksätrabackens vändplan 
som en svaghet i förslaget. Rådet ville här se en mer generös 
koppling mellan den nya och den äldre radhusbebyggelsen. 
  
Rådet ansåg att stadsbyggnadskontoret måste säkerställa att det 
finns fungerande spridningskorridorer. Inför granskningsskedet bör 
därför en artinventering samt spridningssamband utredas. 
Utredningen får visa om det behövs fler mellanrum mellan radhusen 
och/eller kompensationsåtgärder inom planområdet för att 
spridningssambanden ska kunna upprätthållas. Rådet konstaterade 
vidare att den befintliga men numera nerlagda förskolan behöver 
rivas för att det föreliggande planförslaget ska kunna genomföras i 
sin helhet. Rivningar bör aldrig ske lättvindigt varför rådet ansåg att 
planunderlaget måste kompletteras med en beskrivning av 
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byggnaden ifråga samt en motivering till varför förskolan behöver 
rivas. 
  
Planförslaget innebär stora ingrepp i naturmarken och fällning av 
många träd. Det nya området skulle upplevelsemässigt vinna 
mycket på att befintliga träd sparas i så stor utsträckning som 
möjligt, särskilt sådana som kan tillföra gaturummet kvaliteter. 
  
Rådet var avslutningsvis positivt till de föreslagna 
skyfallsåtgärderna inom planområdet men även här såg rådet att 
dessa, när det gäller skyfallsytan i planområdets mittersta del, måste 
planläggas och utföras utifrån karaktären på parkmarken och 
trädbeståndet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SR 2024/277-5 Samrådsbrev 
 SR 2024/277-2 Plankarta samråd 
 SR 2024/277-11 Planbeskrivning, samråd 
 SR 2024/277-3 Illustrationer och sektioner (lägre 

upplösning) 
 SR 2024/277-4 Naturvärdesinventering 
 SR 2024/277-6 Bilaga 1 Skyfallsmodellering 
 SR 2024/277-9 Eftersök av potentiella fladdermusboplatser 
 SR 2024/277-13 Bilaga 2 Naturmiljöutredning Sätra 
 SR 2024/277-14 Naturmiljöutredning Sätra 
 SR 2024/277-7 Dagvatten- och skyfallsutredning 
 SR 2024/277-8 Dagvattenutredning Kv. Kråksätra 
 SR 2024/277-10 Häckfågelinventering 
 SR 2024/277-12 Ledningsinventering och 

ledningssamordning 
  
 

§ 17 
Lågbron 1, förslag till detaljplan, 2022-13322  
Stadsbyggnadskontoret hade genom remiss begärt 
Skönhetsrådets yttrande över Lågbron 1, förslag till 
detaljplan, 2022-13322. 
SR 2024/281 
 

Beslut  
Bordlades ärendet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SR 2024/281-7 Samrådsbrev 
 SR 2024/281-5 Planbeskrivning, samråd 
 SR 2024/281-6 Plankarta samråd 
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 SR 2024/281-2 Kulturmiljöutredning 
 SR 2024/281-3 Naturvärdesinventering 
 SR 2024/281-4 Dagvattenutredning 

  
 

§ 18 
Tennisbollen 1 m.fl., förslag till detaljplan, 2022-06316  
Genom remiss hade stadsbyggnadskontoret begärt 
Skönhetsrådets yttrande över Tennisbollen 1 m.fl., förslag till 
detaljplan, 2022-06316. 
SR 2024/275 
 

Beslut  
Bordlades ärendet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SR 2024/275-11 Samrådsbrev 
 SR 2024/275-12 Planbeskrivning, samråd 
 SR 2024/275-8 Plankarta del 1, samråd 
 SR 2024/275-2 Kristinebergs bollplan, programhandling 
 SR 2024/275-3 Belysningsberäkningar 
 SR 2024/275-5 Kristinebergs strandpark, programhandling 
 SR 2024/275-6 Mobilitetsutredning 
 SR 2024/275-7 Naturvärdesinventering 
 SR 2024/275-9 Plankarta del 2, samråd 
 SR 2024/275-4 Dagvattenutredning 
 SR 2024/275-10 PM risk 

  
 

§ 19 
Övriga frågor  

Beslut  
Förelåg inga övriga frågor. 
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